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Současné křivoklátské lesy jsou ukázkou trvale udržitelného polyfunkčního lesního hospodaření, 
které zachovává jejich produkční potenciál a současně zvyšuje ekologickou hodnotu vlastních 

lesních ekosystémů i krajiny. Vyhlášením NP by bylo zmařeno úsilí lesníků, kteří se na vzniku  
a zachování těchto hodnot podíleli, a nedocenitelnou je pak tato ztráta i z hlediska možného 

přenosu těchto znalostí na lesní hospodářství v jiných regionech. Území stávajícího lesnického 
parku Křivoklátsko je i součástí mezinárodní sítě vzorově obhospodařovaných lesních komplexů. 

Nelze změnit skutečnost, že Křivoklátsko je území tradičně silně ovlivněné lidskou činností a nelze 

změnit nevhodný tvar zvažovaného národního parku z důvodu nesouhlasu soukromých vlastníků 
lesů a obcí, které nechtějí mít ani intravilán v NP.  

Samosprávy a obyvatelé jsou spokojeni se současným způsobem ochrany krajiny v uvedeném 
regionu a nechtějí nic měnit (zjištěno v rozhovorech s občany a zastupiteli samospráv – starosty  

a místostarosty, kdy se jejich názory posunuly a 100 % jich nově souhlasí s tím, že ochrana území 
je dostatečně zajištěna v rámci CHKO a nechtějí zřízení národního parku ve svém okolí).  
Lze konstatovat, že na úrovni racionálních argumentů se nedaří nalézt dostatečně silný důvod pro 
vyhlášení NP Křivoklátsko. Jiná situace nastává v emocionální rovině, kdy obecně pociťovaná 

společenská potřeba chránit přírodu bývá spojená s nedostatečnou informovaností o stávající 

ochraně a situaci na konkrétním území. Pro některé politiky je pak atraktivnější poměrně 
jednoduše vyhovět této vnímané společenské poptávce formou relativně jednoduchého, rychlého 

a nevratného direktivního opatření, jako je například vyhlášení národního parku než se zabývat 
všemi dopady a vyhodnocováním jejich rozhodnutí.  
Z uvedených důvodů je patrné, že ochrana přírody a památek nemůže být samostatným cílem,  
ale musí se stát samozřejmou a přirozenou součástí všech aktivit člověka v dané historicky 

vytvořené kulturní krajině. Výsledkem musí být nutně krajinný systém, tvořený přírodními  
i kulturními hodnotami, ale pouze v úzkém sepětí s lidskými krajinnými aktivitami.  

Rovněž z ekonomického hlediska bude potřeba vynaložit značné náklady za státního rozpočtu  

(v rozsahu minimálně 62 mil. Kč ročně, jako příspěvek zřizovatele) v době, kdy se stát snaží  
o konsolidaci financí. Rovněž se sníží zisk z uvedeného území o minimálně 18mil Kč/ročně  

u současných správců státního majetku.   
Z výše uvedených důvodů Ekonomická komise OLH ČAZV nesouhlasí s vyhlášením národního 

parku Křivoklátsko. 
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